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De Heemst

Ons gewaardeerd lid Hans van Zuylen stuurt 
veelvuldig foto’s van insecten, vogels en planten naar 
ons via een verenigings-app. Niet zo lang geleden appte 
hij een foto, genomen in de “patrijzenakker” van de 
Buitenhof, van een fraaie plant, Heemst. Hans gaf er 
enthousiast commentaar bij. Voor zover ik weet niet 
eerder waargenomen in de Buitenhof.
Daarom aandacht voor Heemst (Althaea officinalis)
Familie: Kaasjeskruid (Malvaceae)

Heemst is een hoge, overblijvende zomerbloeier 
met een kruipende wortelstok. De bloeitijd is 
van juli tot september met bleekroze bloemen.                                                                                    
De plant wordt 90 – 200 cm hoog en is fluweelachtig 
behaard. De bladeren zijn zwak gelobd en 
onregelmatig gezaagd.
Heemst groeit op zonnige plekken op vochtige tot vrij 
natte, voedselrijke, meestal brakke klei- en veengrond. 
En is vrij zeldzaam in de zeeklei- en laagveengebieden 
in het westen en noorden van Nederland. De plant 
staat dan ook op de Nederlandse Rode lijst.

Gebruik.                                                                                                                                      
Heemst werd eertijds als voedsel- en vezelplant 
gebruikt. De wortelstok werd in salades gegeten; uit 
de bastvezels werd touw en papier gemaakt. De wortel 
werd vroeger ook gebruikt voor het bereiden van 
marshmellows en spekken. De bladeren zijn gekookt 
eetbaar, bloemen werden rauw gebruikt in salades. 
Medicinaal heeft Heemstwortel ook een verzachtende 
werking op de luchtwegen (hoestdrank).
Bronnen:
De ecologische flora, deel 2 – Weeda, Westra e.a.                                                                            
wikipedia  
Hans van Aartrijk

https://www.icloud.com/sharedalbum/#B0O5Uzl7VrtxB43
https://www.icloud.com/sharedalbum/#B0O5nhQSTrqRiZ1
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Queekhoven en de 
Reuzenberenklauw

Diegenen, die afgelopen winter op Queekhoven 
zijn geweest, weten dat er in het wilgenperceel een 
enorm aantal Reuzenberenklauwen staan. Na wat 
googlewerk kwam ik er achter dat er sinds 2017 een 
wettelijke verplichting bestaat op het bestrijden van 
deze invasieve exoot. Uiteraard werd dit gegeven aan 
de landschapscoördinator van de gemeente Stichtse 
Vecht gemeld. Ook buurman van Zadelhoff gaf aan 
bepaald niet blij te zijn met de directe aanwezigheid 
van deze planten.
Via via kwam Maarten Drost van de vrijwilligers-
groep, die op Gunterstein werkt op 9 december een 
dagje meewerken op Queekhoven en eens kijken hoe 
het met de Reuzenberenklauw gesteld is. Na onder-
ling overleg werd besloten dat hij iemand van bureau 
Natuur en Ruimte zou inschakelen en ter bestrijding 
van de kosten subsidie zou aanvragen bij de 
Provincie.
Onlangs kreeg ik bericht van de landschapscoör-
dinator dat men begonnen is met het bestrijden. In 
het voorjaar is er een plan van aanpak gemaakt en is 
Maarten samen met Thijs Portegijs van het bureau 

Natuur en Ruimte in Queekhoven geweest om te 
inventariseren. Daarna heeft Theo een projectplan 
gemaakt en een berekening van de te verwachten kos-
ten. Maarten heeft daarna subsidie aangevraagd.
Theo heeft in juni een eerste actie uitgevoerd. Alle 
bloeiende planten zijn omgelegd. De bloem waar alle 
zaden in zitten is afgeknipt en meegenomen. Vanaf 
nu wordt deze invasieve exoot elk jaar bestreden.
Op 13 september kreeg ik het bericht binnen dat de 
Provincie de subsidie heeft toegekend.

Hans van Aartrijk
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Van de Vergadertafel

Verslag van de vergadering van 23 
augustus

De belangrijkste punten daaruit:

Cursussen:
Cok wil graag een basiscursus ket-
tingzagen volgen. Omdat we ook 
teveel kettingzagers kunnen hebben 
hebben we in eerdere vergadering 
besloten om nieuwe  aanmeldin-
gen te beperken. Daar komen we 
nu beperkt op terug: Cok wordt 
aangemeld voor de eerstvolgende 
cursus en we geven anderen alsnog 
de mogelijkheid om zich aan te 
melden. Daarbij zal het bestuur het 
laatste woord hebben en beslissen 
wie er uiteindelijk voor een cursus 
in aanmerking komt.

Duivenoverlast
Er is een net aangebracht voor 
loods 3. Dit functioneert nog niet 
helemaal en er wordt nog aan 
gesleuteld. Wel is duidelijk dat de 
duiven eindelijk verdwenen zijn. 

Vastzetten deel banktegoed
Om een betere rente op onze re-
serves te krijgen willen we een deel 
via deposito’s vastzetten. Dit in vijf 
delen die elk in periodes van 1 tot 5 
jaar vast staan. Daarbij komt er elk 
jaar dus een vijfde van het uitstaan-
de bedrag vrij en kan er besloten 
worden dit weer vast te zetten of te 
besteden. Henny zal eerst nog een 
precies overzicht maken hoe en bij 
welke bank we dat gaan doen en 
wanneer. Wordt vervolgd dus.

Ingekomen stukken
Aanmeldingen voor pizzamiddag 
staan op 28 mensen.

Coen de Waal en Tania Knaap zeg-
gen hun lidmaatschap op.

Verweerschrift Haarrijn
Alles is ongegrond verklaard. Er zal 
overlegd gaan worden over hoe nu 
verder.
Er zijn nog mogelijkheden om als-
nog een resultaat te bereiken. 

Houtverkoop
Ruud heeft verschillende mensen 
aan de lijn en mail gehad die nijdig 
waren omdat men geen hout kreeg. 
Tsja, op is op. Maar er gaat een 
bericht met excuses naar de men-
sen die wel op de lijst staan en niet 
geleverd kregen. We gaan volgend 
jaar proberen die voorrang te geven 
en de communicatie in zo’n geval te 
verbeteren. 

Groene ontwikkelingen in 
Leidsche Rijn
Tabe en Jacqueline nemen deel aan 
een programma op 15 november 
over 25 jaar groen en ecologische 
ontwikkeling in het Leidsche Rijn 
gebied. 

Voortgang zomerprogram-
ma
Het loopt volgens planning en 
Jacqueline verwacht dat alles afge-
werkt is voor de Natuurwerkdag.  
Dries wil tijdens het maaien de 
kikkers en klein wild ontzien en 
desnoods minder maaien. Hij geeft 
aan dat je het beste van midden 
uit naar buiten kunt maaien zodat 
dieren beter kunnen ontsnappen. 

Voorbereiding winterpro-
gramma
De invulling hiervan loopt goed. 
Hans heeft 45 van de 50 werkdagen 
gevuld en gaat ervan uit dat de rest 
ook geen probleem is. 
Helaas is er nog steeds geen assis-
tent voor hem waardoor zijn wens 
dit werk af te bouwen en over te 
dragen nog niet uitkomt. Jan G. 
hoopt dat zijn broer na zijn pensio

nering een rol wil in dit werk.

50-jarig jubileum
De voorbereidingen zijn in volle 
gang. 
Dries gaat neen draaiboek samen 
stellen waarin opgenomen is wie 
wat wanneer gedaan moet hebben 
om alles voorspoedig te laten verlo-
pen. Bovendien worden de adres-
lijsten door Hans van A. compleet 
gemaakt zodat we zoveel mogelijk 

oud-leden kunnen benaderen. We 
hebben niet de illusie dat dit in alle 
gevallen lukt. 
Ook worden de mensen die een 
bijdrage aan de festiviteiten kunnen 
leveren benaderd. Wordt vervolgd 
dus. 

Veilig werken
Omdat er iemand bij het maaien 
gevallen is en hij op dat moment 
alleen was zijn we weer eens met 
de neus op de (veiligheids)feiten 
gedrukt. Gelukkig liep het goed 
af en kon de betrokkene zelf weer 
overeind komen en liep hij geen 
letsel op. Maar dat is toch vooral 
geluk. Het is belangrijk om elkaar 
in de gaten te houden.
Dries gaat via een stukje in dit blad 
weer op de materie in.

In aanvulling op het voorgaande 
willen we ook weer eens werk 
maken van de cursus veldhulpver-
lening. 
Wie wil zich hiervoor aanmelden? 
Dat kan bij Ruud. (sec@landschaps-
beheervleutendemeern.nl of 06 41 
80 55 76.)

Dat was het, volgende vergadering 
11 oktober.

Tekst: Henny Schut
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Van de Vergadertafel

Verslag van de bestuursvergade-
ring van 11 oktober

De belangrijkste punten daaruit:

Naar aanleiding van de ac-
tielijst van 23 augustus:
Met het oog op veilig werken is 
onderzocht of de gebruikte ap-
paratuur gekeurd dient te worden. 
Dat blijkt inderdaad het geval te 
zijn zodat we dit in het vervolg 
willen doen. De ladders worden 
wel door ons gedaan maar dat 
kan enkel door om de twee jaar 
een herhalingscursus te volgen. 
De kosten daarvan zijn 225 euro. 
Voor het keuren van bosmaaiers, 
balkmaaiers en kettingzagen zijn 
ook cursussen te volgen. Maar 
daar geldt hetzelfde voor; je moet 
om de twee jaar herhalen. Er zijn 
bedrijven die dit voor je doen en 
dan meteen alle keuringen ver-
richten. De kosten zijn dan 325 
euro voor een halve dag. Besloten 
is om een overzicht te maken en 
dit te bespreken tijdens de vol-
gende vergadering.

Regiobijeenkomst LEU
Ruud en Dries zijn op deze bijen-
komst geweest.Vanwege het be-
lang voor onze vereniging hierbij 
het verslag van Dries:

Het LEU dringt erop aan het 
werkdagformulier te gebruiken. 
Het staat op een webapp, maar 
het mag ook schriftelijk. Je kunt 
het voor het hele jaar invullen 
en per dag aanpassen. Als er 
iemand in het ziekenhuis be-
landt en blijvend letsel heeft zal 
de arbeidsinspectie altijd on-
derzoeken wat er aan preventie 
is gedaan, hoe het veilig werken 
onder de aandacht is gebracht 
bij de leden en of er toezicht is 
geweest op het naleven van die 
regels. Het is ook van belang in 

verband met de aansprakelijk-
heid. 

Het dragen van een helm is 
altijd verplicht, ook bij het zagen 
met de hand. 
De landelijke tendens is: aan-
scherping van het werk van 
vrijwilligers, meer overlaten 
aan professionals. Er wordt wel 
tegen geprotesteerd. 

Het gebruiken van positione-
ringssets is niet verplicht, maar 
het laat wel zien dat je de veilig-
heid serieus neemt en daartoe 
de nodige maatregelen neemt. 
Dries heeft gevraagd hem een 
filmpje op te sturen dat laat 
zien hoe je technisch gezien een 
boom goed knot. Dat wil hij aan 
de knotters overdragen op de 
boerenkooldag. 

In de provincie Gelderland zijn 
ongeveer 600 vrijwilligers. Naar 
aanleiding van een analyse van 
de ongelukken in het hele land 
heeft men het beleid aange-
scherpt: er worden geen nieuwe 
certificaten voor motorzagen 
meer verleend. Alleen de vrij-
willigers die al een certificaat 
hebben mogen blijven zagen 
met de motorzaag. 

Nieuwsbrief LEU
Het LEU heeft ook een nieuws-
brief die Ruud altijd bekijkt. Dries 
verzoekt hem deze in het vervolg 
door te sturen via de vergaderapp. 
Is er een certificaat nodig voor het 
werken met de bosmaaier? Nee, je 
moet wel kunnen aantonen dat je 
er goed mee om kunt gaan. 
Is er een maximale leeftijd om te 
mogen kettingzagen? Nee, nog 
niet. Als er met de kettingzaag 
wordt gewerkt moeten er altijd 
minstens twee gecertificeerde ket-
tingzagers aanwezig zijn. 

Het LEU heeft geen positione-
ringssets te leen, want daar is 
geen geld voor. Gebruik onze 
eigen sets wel als ze beschikbaar 
zijn. 
Een stabiele werkplek is de 
norm. 
Als we in opdracht van parti-
culieren werken is het verstan-
dig af te spreken wie voor wat 
aansprakelijk is en dit op papier 
te zetten. Er zijn standaardfor-
mulieren voor. 

Zomerprogramma
Het programma verloopt volgens 
plan. Jacqueline en Tabe geven 
aan dat de hoeveelheid werk bij 
de Kievit is verminderd door 
afspraken tussen de Kievit en het 
Utrechts Landschap. Er wordt nu 
meer werk verricht door Truxor. 
Bovendien worden delen bij de 
Tol niet gemaaid vanwege nieuwe 
regels in het natuurbeheer. 

Winterprogramma
Hans van A. geeft aan dat het 
programma meer dan vol zit. Mis-
schien moeten er projecten over-
geheveld worden naar volgend 
seizoen. Hij wil ook graag dat er 
meer werk wordt gemaakt van het 
bijhouden van het werk via het 
werkformulier. 

Natuurwerkdag:
Hans den Hartog komt die dag 
filmen voor de jubileumfilm. 
Met de aanmeldingen loopt het 
goed. Daarbij zijn er wat meer 
kinderen dan vorig jaar.
De locatie is weer in het Wielre-
velt. 

Boerenkooldag en 
Knotter v/h Jaar
Jacqueline zal weer voor de boe-
renkool zorgen. Daarbij krijgt zij 
assistentie van Henny.
Tabe neemt het vlees voor zijn 
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Ex Situ, In Situ. 
Van z’n plaats, op z’n plek

We gaan een kunstwerk beheren! 
In ieder geval de directe omgeving 
ervan.

Vlak bij de Haarrijnse plas en 
net binnen Het Lint heeft land-
schapskunstenaar Paul de Kort een 
kunstwerk gerealiseerd. Paul heeft 
gevraagd of Landschapsbeheer het 
gebiedje rond dit kunstwerk onder 
haar hoede zou willen nemen. We 
gaan daar 2x per jaar maaien. De 
Krasse Knarren van de Vrienden 
van het Maximapark verzorgen het 
korte gras tussen de bomen.

De geschiedenis
Tussen 2020 en 2024 stond de 

Domtoren in Utrecht in de steigers 
voor een grootscheepse renova-
tie. Pakweg 600 m3 steen werd 
vervangen. In de oorspronkelijke 
renovatieplannen zou dit materi-
aal - de historische, emotionele én 
materiaalwaarde ten spijt - worden 
vergruisd.
Dankzij het project ‘Van Dom tot 
steengoed’ is zoveel mogelijk rest-
materiaal heringezet in producten 
en projecten toegankelijk voor alle 
Utrechters. Een vliegwiel voor cir-
culariteit. Eén van deze projecten 
is het kunstwerk •Ex Situ •In Situ• 
‘Van z’n plaats, op z’n plek’ in het 
Máximapark, gerealiseerd in 2023. 
Op initiatief van Brokkenmákers 
en een ontwerp van kunstenaar 
Paul de Kort.

•Ex Situ •In Situ• ‘Van z’n plaats, 
op z’n plek
Onder het Domplein liggen de res-
ten van een 2000 jaar oud Romeins 
fort.
Het Romeinse rijk viel en het fort 
stortte in. De resten werden her-
gebruikt: daarmee werd de Heilig 
Kruiskapel gebouwd. Waar deze 
Kruiskapel stond, verrees in de 
middeleeuwen de gotische Dom-
kerk.
Tijdens een zware storm in 1674 
stortte het middenschip in. De 
brokstukken lagen nog anderhalve 
eeuw tussen de toren en het hoofd-
altaar van de voormalige kerk. Op 
die plek is het Domplein gebouwd. 
Op het plein werden in de jaren ‘70 
van de 20e eeuw platanen geplant. 
In de wortels van deze bomen zit-

rekening. 
Over de keus voor de Knotter v/h 
Jaar zijn we het snel eens.

50-jarig jubileum
De voorbereidingen lopen voor-
spoedig. De uitnodigingen van 
de gastprekers hebben al geleid 
tot toezegging van Hein Pasman 
(LEU). Verder zijn uitgenodigd 
Lot van Hooijdonk (inmiddels 

toegezegd) en er wordt nog ge-
streefd naar toezeggingen van 
Adriaan de Geuze (landschapsar-
chitect) en Gerda Oskam (van 
Water Natuurlijk). 

Dries heeft een draaiboek ge-
maakt waarin staat vermeld wie 
wat doet en op welk moment dit 
moet gebeuren. Erg overzichtelijk 
zo.

Agenda 2024
Op 14 januari volgt de Nieuw-
jaarsbijeenkomst. Die vindt weer 
plaats bij het Wielrevelt.
De Algemene Ledenvergadering 
plannen we op 22 maart.

Dat was het wel. Volgende verga-
dering 22 november.

Tekst: Henny Schut
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ten sporen van de rijke geschiede-
nis van deze plek.
Zes van deze platanen moesten in 
2013 plaatsmaken voor de bouw 
van de historische attractie DOM-
under onder het Domplein. Nu 
staan ze in het Máximapark; een 
archeologisch monument ‘ex situ’, 
oftewel van z’n plaats. De archeo-
logie in hun wortels verbindt de 
historische stad met haar moderne 
uitbreiding.
Samen vormen de bomen een 
kruis. Deze vorm verwijst naar de 
Heilig Kruiskapel. De compositie 
wordt benadrukt door de plaatsing 
van de gotische ornamenten die 
vrijkwamen bij de restauratie van 
de Domtoren. De platanen, de 
ornamenten, de archeologie: 
alles komt nu samen en vindt 
in het Máximapark opnieuw 
zijn plek. Een ode aan behoud 
van natuur, historie en mate-
riaal.

Over de kunstenaar
Paul de Kort (1961) stu-
deerde van 1986 tot 1988 
aan de Rijksacademie van 
Beeldende Kunsten te Am-
sterdam. Hij heeft in de afgelopen 
30 jaar meerdere grootschalige 
landschapskunstwerken gereali-
seerd. Naast soloprojecten werkt 
De Kort zeer regelmatig samen met 

landschapsarchitecten, architec-
ten en stedebouwkundigen. Sinds 
2014 geeft hij les aan de leerstoel 
Landschapsarchitectuur van Wa-
geningen University and Research 
en Academie van Bouwkunst te 
Amsterdam.

Over  • Ex Situ • In Situ •, Van z’n 
plaats, op z’n plek zegt hij: “Al mijn 
landschapskunstwerken zijn speci-
aal ontworpen, daardoor onlosma-
kelijk verbonden met hun plek. Dat 
geldt zéker voor dit kunstwerk, het 
zit zelfs letterlijk in de titel. Op het 
moment dat ik een kunstwerk heb 
geïnstalleerd, begint het eigenlijk 
pas. Dan nemen de elementen: het 
weer, de seizoenen en de ‘tand des 

tijds’ het over en ontwikkelt het 
kunstwerk zich verder. Beheer en 
onderhoud is daarom altijd een 
cruciale factor.”

Vrienden van het Máximapark
Zo’n dertig vrijwilligers voeren elke 
donderdag onderhoudswerkzaam-
heden uit in het park. Als ‘krasse 
knarren’ ontfermen zij zich ook 
over • Ex Situ • In Situ •. Ze heb-
ben meegewerkt aan de realisatie, 
maar stellen zich met name ver-
antwoordelijk voor het meerjarig 
maaibeheer op en rond het kunst-
werk. (Rond het kunstwerk gaat 
Landschapsbeheer doen). Hiermee 
dragen zij voor een belangrijk deel 
bij aan het behoud van de vorm, 
de uitstraling en kwaliteit van het 
kunstwerk.

Brokkenmákers
Het kunstwerk • Ex Situ • In Situ 

• is een initiatief van Brok-
kenmákers, een ontwerp 
van Paul de Kort, en mede 
mogelijk gemaakt door 
inspanning van Stichting 
DdM en Stichting Vrienden 
van het Máximapark, en 
met Domtorenmateriaal uit 
het project ‘Van Dom tot 
Steengoed’ (een samenwer-
king tussen Brokkenmákers, 
gemeente Utrecht, Utrecht 

Marketing en Stichting Utrechts 
eigenDom).

Tekst: van Dom tot Steengoed met 
aanvullingen van Jacqueline.



7

“Veilig werken?? 
Oh jee, daar heb je Dries weer!” 

Ja, daar heb je Dries weer. Het zomerseizoen zijn we 
bijna zonder ongelukken doorgekomen. Dat willen we 
graag zo houden, ook in het knotseizoen.
Veilig werken begint met ons ervan bewust te zijn dat 
er ongelukken kúnnen gebeuren, door onoplettend-
heid, door te weinig beschermingsmiddelen of gewoon 
door pech: een tak valt precies de andere kant op dan 
je gedacht had. 

Als iemand overlijdt of in het ziekenhuis belandt en 
blijvend letsel heeft, zal de Arbeidsinspectie altijd 
onderzoeken wat er aan preventie is gedaan, hoe het 
veilig werken onder de aandacht is gebracht van de 
leden en of er toezicht is geweest op het naleven van 
die regels. Is de Vereniging in gebreke gebleven, dan 
kan zij aansprakelijk gesteld worden voor het ongeval. 
Dat kan het voortbestaan van de Vereniging in gevaar 
brengen. 

Er is een landelijke tendens dat het werk door vrijwil-
ligers steeds meer afgebakend wordt van het werk door 
professionals. Zo zijn er in de provincie Gelderland 
ongeveer 600 vrijwilligers, aangesloten bij het Gel-
ders Landschap. Naar aanleiding van een analyse van 
de ongelukken in het hele land heeft men het beleid 
aangescherpt: er worden geen nieuwe certificaten voor 
motorzagen meer verleend. Alleen de vrijwilligers die 
al een certificaat hebben, mogen blijven zagen met de 
motorzaag. 
Er is ook discussie of er een maximum leeftijd gesteld 
moet worden voor het kettingzagen. Die is er (nog) 
niet. 
Voor bosmaaien is een certificaat niet verplicht. De 
bosmaaier moet wel aantoonbare vaardigheid hebben 
om het apparaat te bedienen. 

Belangrijke regels bij het knotten van 
bomen: 
-Het dragen van een helm is verplicht, ook als je op     
  hoogte met de hand zaagt. 
-Kettingzagers gebruiken altijd persoonlijke bescher-
  mingsmiddelen (helm, zaagbroek, handschoenen, 
  zaaglaarzen). 
-Een ladder is geen stabiele werkplek. Gebruik die bij 
  grotere bomen met zwaarder hout om ruimte in de 
  boom te maken en dan in de boom te klimmen. Of 
  maak gebruik van de (electrische) stokzaag waarmee 
  je vanaf de grond kunt werken. 
-Eenmaal in de boom zaag je de takken op ongeveer 
  1,5 meter van de knot af na het maken van een val
  kerf en spintsnede (met de hand of de kettingzaag). 
  

  

  Dit voorkomt inscheuren en haalt de spanning uit de 
  tak. De takken die blijven staan bieden je bescher
  ming bij het zagen van de rest. Zaag op het eind alle 
  takken weg met de kettingzaag. 
- Er moeten altijd tenminste twee kettingzagers zijn. 
  Komt een kettingzager onder een boom, dan kan de 
  andere kettingzager hem ‘bevrijden’.  
- We hebben een positioneringsset. Die is niet verplicht 
  maar door die te gebruiken laten we zien dat we de 
  Arbo regels en onze eigen veiligheid serieus nemen. 
- Gebruik bij sterk overhangende takken of takken die 
  verkeerd terecht kunnen komen een touw. Maak het 
  touw vast met de timmermanssteek. Die is snel ge-  
  maakt en weer snel los te maken. 
- Werk met zijn tweeën: iemand die zaagt en iemand 
  die de takken wegsleept. Let wel goed op elkaar. Werk 
  boom voor boom: eerst opruimen, dan de volgende. 

  Er ligt in de auto een werkdagformulier. Dat moet 
  ingevuld worden in geval van calamiteiten. 

Veilig kettingzagen: zie video hier.

Werkdagformulier natuur- en landschapsbeheer voor 
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Voorbereiding van de werkdag 
Vul ter voorbereiding van de werkdag dit formulier in. Check onderstaand formulier nogmaals vlak voor de start 

van de werkdag en beoordeel of je veilig aan de slag kunt. Vul na afloop van de werkdag de evaluatie in. 

Datum werkdag 

Werklocatie 

Ingevuld door 

Noodkaart 
Bereikbaarheid voor 
nooddiensten 

Huisarts of EHBO-post 

Organisatoren en begeleiders van de werkdag 
Wie Naam 06-nummer

Coördinator werkdag 

Instructie 

Toezicht & Veiligheid op 
de werklocatie 

Opvang eventuele 
nieuwe vrijwilligers 

Hulpverleners 
(VHV-ers) / EHBO-ers 

Terrein eigenaar 

naam vrijwilligersgroep

Datum werkdag

Naam gebied, plaatsnaam, adres, postcode, coördinaten (ook t.b.v. nooddiensten)

Naam en telefoonnummer

Bij afgelegen locaties: beschrijf hoe hulpdiensten naar de toegang kunnen komen
van de werklocatie. Controleer of je bereik hebt met je mobiele telefoon.

Vermeld de dichtstbijzijnde huisarts en EHBO-post, met adres en telefoonnummer.

https://www.stihl.nl/nl/tuinadvies-inspiratie/gebruikstips-machineonderhoud/gebruikstips-kettingzaag/veiligheidskleding-kettingzaag
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Gimborn Bomenmuseum

Op 16 juli 2022 heeft het bestuur alle leden van onze 
vereniging uitgenodigd:

”Graag nodigen wij jou en je partner uit voor onze 
jaarlijkse excursie welke plaats zal vinden op zater-
dag 27 augustus 2022. We gaan naar het Nationale 
bomenmuseum Gimborn te Doorn. Kees van Dijk, 
vrijwilliger bij het Arboretum en oud-lid van onze 
Vereniging, zal ons rondleiden door dit prachtige 
bomenbos”.

Leek mij een fantastisch mooie excursie; maar schijn-
baar stond ik daar, met enkele anderen, alleen in.
Ging helaas niet door, bij gebrek aan genoeg deelne-
mers.
Enige maanden geleden werd ik uitgenodigd op de 
vrijwilligersdag van het LEU. En die startte,  in het 
bomenmuseum Gimborn. En een excursie door het 
park. Een uitgelezen kans om dat toch nog een keer 
te beleven c.q. te bezoeken. Alhoewel mijn keuze 
al vaststond, werd er nog een fantastische excursie 
aangeboden, waar ik uiteindelijk voor “gevallen” ben. 
Namelijk een excursie over en door Hydepark (Hei-
depark). Geen minuut spijt van gehad. Fantastische 
gids Henk en het park, althans wat er na 100 jaar nog 
van over is, in al zijn ins en outs mogen ervaren. Wat 
een mooi stukje geschiedenis.
Waarom mijn keuze: Henri Copijn is de architect van 
dat park en ook van het park van Kasteel de Haar. 

En daar geniet ik iedere week………
Waarom dit stukje: Toch heb ik zo’n 30 % van de 
bomen van Gimborn mogen zien. In één woord: 
buitengewoon, fantastisch, uniek, dat moet je gezien 
hebben (vooral de leden van Landschapsbeheer), 
dit behoort toegevoegd te worden aan je algemene 
ontwikkeling voor de natuur.
Dus roep ik eenieder op die dit stukje leest, maar 
vooral het bestuur deze excursie nog een keer te or-
ganiseren; desnoods voor een kleinere groep. Ik hoop 
dat Cees over zijn teleurstelling heen is, en ons nog 
een keer wil verrassen.

Gr. Krijn

Zie ook https://www.bomenmuseum.nl

50 jaar LBVdM

Zoals jullie intussen ongetwijfeld weten, vieren we 
volgend jaar dat onze vereniging 50 jaar bestaat. Gedu-
rende drie dagen in mei worden er allerlei festiviteiten 
georganiseerd. Een aantal leden houdt zich bezig met 
het voorbereiden van een en ander.
Een niet onbelangrijk onderdeel is het vertonen van 
een film. Filmmaker Hans den Hartog is bereid gevon-
den de film te maken. Hans is professioneel filmmaker. 
Opdrachtgevers, waarvoor Hans gewerkt heeft, zijn 
onder meer Vogelbescherming Nederland, Staatsbos-
beheer, Rijkswaterstaat en de Waddenvereniging. Films 
van hem zijn o.a. Zout vs zoet, De vogelwachter; tijd 
bestaat niet, enkel tij.
De film, die volgend jaar mei in première gaat, zal 
bekende terreinen als de Buitenhof, de Kievit en de 
Hamtoren laten zien. Ook is het de bedoeling dat Ger-
rit (van de Kievit) en Gerbrand Vlooswijk geïnterviewd 
gaan worden. Op de Natuurwerkdag –4 november– zal 

Hans opnames maken.
Een eerste draaidag was er op 18 augustus op de 
Buitenplaats en in de Buitenhof. Er werden opnames 
gemaakt van diverse werkzaamheden, zoals harken, 
maaisel afladen en werk in het water. Ook ging er een 
drone de lucht in bij de rietvelden voor wat plaatjes. 
Twee leden kregen nog wat vragen over het werk voor 
de vereniging.
Dat zomerwerk lang niet altijd in droge omstandighe-
den verricht wordt, bewijst deze foto. Jacqueline op 27 
juli!
Vorig jaar overleed Frans Compeer in november. Zijn 
laatste werkdag voor onze club was op zaterdag 19 
november in Wielrevelt.
Afgelopen augustus stuurde Pim Compeer de als eerste 
op de volgende pagina staande foto. De as van Frans 
werd uitgestrooid rond zijn laatste boom.
Hans van Aartrijk

https://www.bomenmuseum.nl
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Deze foto’s van de Natuurwerkdag zijn deels van Hans den Hartog  
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Deze foto’s zijn grotendeels van Hans den Hartog  



12

Pizzamiddag

Op 26 augustus vond de pizza-
middag weer plaats. Al vroeg in 
de middag hebben we de biertafels 
uit de opslag gehaald, voorzien 
van papieren tafelkleden en ge-
reed gezet voor de verwachtte 28 
deelnemers. 
Het was een goed bezocht evene-
ment en iedereen had er zin in. 

Voor het bakken hadden we deze 

keer Floor, de dochter van Dries 
bereid gevonden dit samen met 
een buurvrouw te verzorgen. Sa-
men met die buurvrouw hebben 
ze het hele pakket met uitzon-
dering van de dranken geregeld. 
Zij kregen hulp van hun mee-
genomen kinderen voor het op 
enthousiaste wijze uitventen van 
de pizza’s. Al met al zeer profes-
sioneel verzorgd. Onze dank gaat 
uit naar Floor en haar buurvrouw 

(oftewel Luigi en Mario zoals zij 
zich die dag noemden). Zonder 
hen zou dit niet zo’n geslaagde 
middag zijn. We gaan zeker aan 
jullie denken voor een volgende 
versie! 

Al met al een groot succes deze 
gezellige middag. 

Klik voor alle foto’s hier.

https://www.icloud.com/sharedalbum/#B0O5nhQSTrqRiZ1

